
Krobia, dnia  27 marca 2007 r. 
 
                               

P R O T O K Ó Ł    Nr   VII/2007 

  
                  z   VII sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  
                  w dniu 19 marca 2007 r. w sali ZSOiZ w Krobi       
=========================================================  
                 godzina rozpoczęcia :   16.00 
                    godzina zakończenia :   20.15 
                     Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestniczyło 15.  
                 Ponadto w sesji uczestniczyli : 
              ====================== 

1. Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi. 
2. Gerard Misiaczyk            - Z-ca Burmistrza. 

                    3.   Kwiatkowska Maria        - skarbnik Gminy Krobia. 
                    4.   Andrzejewska Teresa      - radca prawny.              
                    5.   Sołtysi gminy Krobia.                  
                    6.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                  
                  
                 Porządek obrad sesji : 
              ======================= 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.  
2. Ślubowanie radnej. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z VI sesji.   

      5.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji.  
6.   Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                   

w okresie międzysesyjnym.  
8. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

      9.   Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  
            a)    budŜetu Gminy Krobia na 2007 rok,  
            b)    powołania Sekretarza Gminy Krobia, 
            c)  zmiany uchwały Nr XLIII/301/2006 Rady Miejskiej w Krobi z dnia                      

27 kwietnia 2006 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań finansowych, 
            d)  zmiany uchwały Nr XLIII/302/2006 Rady Miejskiej w Krobi z dnia                   

27 kwietnia 2006 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań finansowych, 
e)  przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Krobia, 
f)   wyraŜenia zgody na zbycie gruntów w Krobi. 

 10.  Wolne głosy i wnioski. 
 11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.      

     12.  Zakończenie.   
 
 Sesji przewodniczył rzewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Knebel. 
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Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.        
Na podstawie listy obecności stwierdzono, Ŝe na sali znajduje się 14 radnych, wobec 
czego sesja jest prawomocna do podejmowania obrad i uchwał (nieobecny Ireneusz 
Jóźwiak). 
Ad. 2 Ślubowanie radnej.                                

      Rota  ślubowania złoŜonego przez radną ElŜbietę Dopierała wybraną w wyborach 
uzupełniających w dniu 4 marca 2007 r. : 

      „ Wierny  Konstytucji i prawu  Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję  uroczyście  obowiązki  
radnego  sprawować godnie,  rzetelnie  i  uczciwie,  mając  na  względzie  dobro                         
mojej  gminy  i  jej  mieszkańców.” 

      Przewodniczący Rady złoŜył nowo wybranej radnej gratulacje.  
     Ad. 3 Przedstawienie porządku obrad. 
      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.  
      K. Perdon – w dniu dzisiejszym odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury                     

i Sportu, na którym analizowano projekty uchwał oświatowych. W związku                              
z koniecznością szczegółowego uregulowania spraw dot. nazewnictwa szkół i przedszkoli 
składam wniosek o wycofanie z porządku obrad sesji projektów uchwał pkt. 9 g – n.  

      Pierwotny porządek obrad sesji stanowi załącznik do protokołu.  
      W/w zmianę przyjęto jednogłośnie, głosowało 14 radnych.  
      Porządek obrad sesji po zmianach przyjęto jednogłośnie, głosowało 14 radnych. 
      Ad. 4  Przyjęcie protokołu z V sesji.  
      Protokół przyjęto większością głosów : 13 za, 1 wstrzymujący E. Dopierała, głosowało 14 

radnych. 
      Na salę obrad przybył radny I. Jóźwiak. 
      Ad. 5 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji.  
      Burmistrz :  
      Radnemu M. Duda – przedsiębiorcy posiadający zezwolenie na świadczenie usług 

odbioru odpadów zobowiązani są do zorganizowania dla swoich klientów zbiórkę 
odpadów takŜe wielkogabarytowych. Ponadto moŜliwe jest przekazanie takich odpadów 
do PPHU „SHL” w Rawiczu.  

      Odnośnie pojemników  na odpady segregowane, trwają rozmowy z firmą Remondis  
odnośnie zawarcia umowy określającej warunki ustawienia pojemników oraz ich odbioru. 
Ilość pojemników na terenie gminy uzaleŜniona będzie od efektów tych rozmów. 

      Radnemu R. Olejniczak – sprawę zatoki autobusowej przy drodze nr 434 przekazano do 
WZDW. W dniu dzisiejszym miała odbyć się wizja lokalna przez właściciela drogi. 

      W kwestii utwardzania dojazdów do pól, zgodnie z art. 30 ustawy o drogach publicznych 
utrzymanie zjazdów, łącznie ze znajdującymi się pod nimi przepustami, naleŜy do 
właścicieli lub uŜytkowników gruntów przyległych do drogi. 

      Radnemu P. Marcinkowski – skierowano do PZD w Gostyniu pismo w sprawie zebrania 
pobocza po obu stronach drogi Potarzyca – Chwałkowo. 

      Radnemu J. Bujakiewicz – skierowano do PZD w Gostyniu pismo dot. zanalizowania 
potrzeb prac remontowych na drogach powiatowych na terenie gminy Krobia.  

     Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
      Nie zgłoszono.  

Ad. 7 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                   
w okresie międzysesyjnym.  
12.03. – posiedzenie komisji BudŜetu, na które zaproszono wszystkich radnych. 
Omówiono niektóre kwestie związane z budŜetem Gminy na 2007 r.  
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12.03. – posiedzenie Komisji Statutowej. Analiza zgłoszonych wniosków i uwag do zmian    
w Statucie Gminy. 
12.03. – radnym zaprezentowała się druga firma EPA, ze Szczecina zajmująca się budową 
siłowni wiatrowych. Ponadto Burmistrz zaprezentował radnym  p. Przemysława 
Pawlickiego jako kandydata na stanowisko sekretarza Gminy Krobia. 
15.03. – razem z Burmistrzem prowadziliśmy rozmowy  w ANR w Poznaniu na temat 
ewentualnych moŜliwości pozyskania gruntów od Skarbu Państwa na cele publiczne.  

      16.03. -  posiedzenie Komisji Rewizyjnej dot. kontroli wykonania budŜetu za 2006 rok.  
Ponadto : 
7.03. – w zastępstwie v-ce przewodniczący Rady M. Szpruka wziął udział  w uroczystym 
spotkaniu wręczenia medali za długoletnie poŜycie małŜeńskie. 
9.03. – uczestniczyłem w szkoleniu RIO w Lesznie.  
Ad. 8 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  
Sprawozdanie przedstawił Burmistrz. Załącznik nr 1 do protokołu.  

      Ad. 9  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  
      a)  budŜetu Gminy Krobia na 2007 rok.  
      Przewodniczący Rady  przedstawił przebieg formalności zmierzających do podjęcia 

uchwały.     
1. przedstawienie projektu uchwały budŜetowej : Skarbnik Gminy M. Kwiatkowska 

przedstawiła Zarządzenie Burmistrza Krobi Nr 100/2006 z dnia 14 listopada 2006 r. 
w sprawie projektu budŜetu Gminy na 2007 rok, stanowiącego załącznik nr 2 do 
protokołu. 

2. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały : Skarbnik 
Gminy M. Kwiatkowska przedstawiła  Uchwałę Nr SO-20/10/B/LN/2006 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 15 grudnia 2006 r. 
w sprawie wyraŜenia opinii o projekcie budŜetu Gminy Krobia na 2007 rok, 
stanowiącego załącznik nr 3 do protokołu. 

3. przedstawienie wniosków nie uwzględnionych w projekcie budŜetu : przewodniczący 
Rady zaproponował aby przyjęć ustalenia Komisji Rewizyjnej zawarte w protokole                       
z analizy wniosków do projektu budŜetu na 2007 r. w kontekście zapisów uchwały 
Rady Miejskiej w sprawie procedury uchwalania budŜetu. 

4. przedstawienie opinii Komisji BudŜetu oraz autopoprawek do projektu budŜetu : 
przewodniczący Komisji BudŜetu L. Bem przedstawił opinię o projekcie budŜetu, 
stanowiącą załącznik nr 4 do protokołu. 
Burmistrz – nie jest to budŜet moich marzeń, jest to budŜet trudny pod wieloma 
względami, który potwierdza, Ŝe głównym celem jest obniŜenie deficytu                            
i znalezienie środków na kanalizację gminy w kontekście pozyskania środków na to 
zadanie. Dlatego konieczne było zredukowanie wydatków, poniewaŜ jeŜeli myślimy 
o rozwoju wieloletnim naszej gminy to musimy znaleźć jakieś pomysły,  narzędzia 
aby zwiększyć dochody Gminy. Perspektywa realizowania inwestycji wiąŜe się                      
z generowaniem środków finansowych. Ustalenia z posiedzeń komisji wspólnych               
i Komisji BudŜetu, w których uczestniczyłem wnoszę jako autopoprawki do projektu 
budŜetu.  
Przewodniczący Komisji BudŜetu L. Bem przedstawił autopoprawki do projektu 
budŜetu, stanowiące załącznik nr 5 do protokołu.  

5. dyskusja : 
K. Perdon – w uzasadnieniu opinii RIO o projekcie uchwały budŜetowej                          
z 14.11.2006 r. jest szereg zastrzeŜeń i uchybień. Jak zostały one uregulowane                     
w obecnym projekcie uchwały i czy jest ona wolna od tych uwag i zastrzeŜeń?  
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Burmistrz – wszystkie sugestie i zastrzeŜenia RIO zostały uwzględnione w uchwale. 
I. Jóźwiak – Zał. Nr 9 dot. planu przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Czy planowane jest wykonanie 
zadrzewień śródpolnych, w jakiej ilości, jakie drzewa i jakim okresie byłyby 
wykonane nasadzenia? Zapisano takŜe środki na składowisko w Karcu, wykonanie 
piezometrów, czy po oddaniu składowiska jesteśmy zobowiązani tam inwestować?. 
Jak realizowana będzie segregacja ogólnodostępna na terenie gminy? Czy zapisane 
wydatki dot. kosztów związanych z usuwaniem odpadów, szkło białe i kolorowe? 
Firmy miały realizować to bezpłatnie.  
Burmistrz – w kwestii zadrzewień opracowana jest wieloletnia koncepcja 
przygotowana przez Polską Akademię Nauk w Poznaniu, która realizowana będzie 
etapowo w zaleŜności od posiadanych środków finansowych. Wysypisko w Karcu 
zarządzane jest przez MZO. Trwa analiza wpływów wysypiska na teren w kontekście 
ujęcia wody w Sarbinowie. Koszty związane z segregacją związane są z odbiorem 
odpadów z naszych gminnych obiektów, świetlic wiejskich. Obecnie nie ma 
moŜliwości zmobilizowania firm do ich systematycznego opróŜniania. Trwają 
rozmowy w tym zakresie z firmą Remondis. 
J. Bujakiewicz – uczestniczyłem aktywnie w pracach nad projektem budŜetu, to co 
zostało powiedziane jest mi znane.  Mało omawiane są pozostałe załączniki do 
uchwały budŜetowej. Chciałem zabrać głos na temat załączników nr : 5,6 i 9.  
W zał. nr 9 Plan przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska   
i Gosp. Wodnej na 2007 r., jakie opinie z zakresu ochrony środowiska są niezbędne 
gminie  za kwotę 34 tys. zł? 
W zał. nr 5 Limity wydatków majątkowych planowanych w budŜecie gminy na           
2007 r.  w dziale 900 rozdz. 90001 § 6070 zapisano kwotę 37.500 zł na wykonanie 
kanalizacji sanitarnej na ul. Harcerskiej. Nie znajduję tej kwoty w części opisowej. 
Proszę o wyjaśnienia.  
Załącznik nr 6 Limity wydatków na Wieloletnie Programy Inwestycyjne                               
w poszczególnych latach realizacji, jest najgorszym załącznikiem do budŜetu. 
Wynika z niego, Ŝe suma wydatków na planowane inwestycje z budŜetu Gminy tzw. 
środki własne w 2007 r. wynosi 1.711.235 zł, w tym na kanalizację sanitarną                   
1 mln zł, w 2008 r. 5.512.715 zł, w tym kanal sanit. 4 mln zł, w 2009 r. 5.152.437 zł, 
w tym kanal. sanit. 4 mln zł, w 2010 r. 6.013.869 zł, w tym kanal. sanit. 5.250 tys. zł. 
Gdyby do tych sum doliczyć inne wydatki majątkowe sumy odpowiednią wzrosną. 
Wymaga to jednak odpowiedniej korekty wyliczeń porównawczych. Bowiem jak 
wskazano wyŜej wydatki inwestycyjne ujęte w tym załączniku, a dotyczące roku 
2007 stanowią sumę 1.711.235 zł. Tymczasem w paragrafie 2 ust. 1 pkt 2a uchwały 
zapisano  kwotę 1.499.200 zł.  Chciałem zwrócić uwagę na istotniejszą sprawę. 
Projekt budŜetu na 2007 rok przy cytowanych wyŜej wydatkach inwestycyjnych 
zakłada deficyt w kwocie 1.697.729 zł i prognozowane zadłuŜenie gminy na koniec 
tego roku ponad 6 mln zł. UwaŜam, Ŝe juŜ dzisiaj postawić naleŜy pytanie jaka będzie 
wysokość deficytu budŜetowego i zadłuŜenia Gminy w kolejnych latach przy 
uwzględnieniu ponad  3 krotnego wzrostu planowanych wydatków inwestycyjnych 
zapisanych w tym załączniku? Myślę, Ŝe opracowanie nowego WPI akcentującego 
priorytety w postaci budowy kanalizacji sanitarnej  i rozwiązania gospodarki 
odpadami powinno zostać wykonane niezwłocznie.  Uzyskamy wtedy odpowiedź na 
pytanie czy w ogóle, a jeŜeli tak, to co najpierw oprócz tych zadań naleŜy wykonać   
w najbliŜszych latach.  
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Burmistrz – jesteśmy zgodni co do tego, Ŝe w przyszłym roku kanalizacja będzie 
priorytetowym zadaniem Gminy i konieczne jest ponowne opracowanie WPI. 
Przystąpienie do tych prac, najpierw w części merytorycznej, a następnie przełoŜenie 
tego na aspekt finansowy pozwoli określić poziom zadłuŜenia i finansowania                      
w latach przyszłych. Dzisiaj opierać się moŜna tylko na pracach koncepcyjnych 
budowy kanalizacji sanitarnej, z których wynikają takie a nie inne środki, przy 
załoŜeniu otrzymania funduszy unijnych.   
W zał. nr 5 błędnie zapisano zadanie. NaleŜy poprawić zapis o zakres dwóch zadań.  
W zał. nr 9 zapisano wydatkowanie środków nie tylko na opinie rzeczoznawców. 
Chciałbym zwrócić uwagę na zapis w WPI w kontekście rozmów z Powiatem, iŜ 
naleŜy wycofać zapis dot. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego 
na wykup nieruchomości szpitalnych w kwocie 91.126 tys. zł, o co wnioskuję. 
K. Perdon – mam nadzieję, Ŝe p. Burmistrz pamięta o zobowiązaniach ustalonych             
w trakcie prac nad budŜetem, iŜ następny rok będziemy rozpoczynać z mniejszym 
zadłuŜeniem, zakładamy, Ŝe deficyt będzie niŜszy. Pieniądze, które Pan otrzymał to 
są wyrazy wielkiego zaufania tej Rady dla poczynań Burmistrza i funkcjonowania 
Urzędu. Mam nadzieję, Ŝe wykorzysta Pan ten moment dokładnie i  całkowicie,               
i z pełną mocą, poniewaŜ sam Pan wie, Ŝe niektóre zapisy w uchwale zostały 
usunięte. Pieniądze jakie Pan chciał na funkcjonowanie Urzędu zostały ujęte                       
w budŜecie, obcięte zostały tylko te środki, na które nie uzyskałem odpowiedzi, czyli 
róŜnica pomiędzy kwotą wykonania budŜetu a zaplanowaną na rok następny. Myślę, 
Ŝe jeszcze przez ostatnie lata Burmistrz takiego budŜetu jak tegoroczny nie dostał.  
Burmistrz – dziękuję za ciepłe słowa ze strony pana radnego. Liczę, Ŝe sytuacja 
będzie się układała bardzo dobrze.  Jeśli chodzi o obniŜenie deficytu to rozumiem, Ŝe 
chodzi o obniŜenie kosztów funkcjonowania Urzędu.  
K. Perdon – chodzi o podjęcie działań zmierzających do zmniejszenia wydatków               
w całym Urzędzie. Rozmowy nasze dokładnie pamiętam. Cele, które sobie 
wytyczamy są nam powszechnie znane, kwestia tylko, czy te oszczędności 
przeznaczymy na obniŜenie deficytu, czy na działania inwestycje. Dziękuję za 
przychylność i wolę współdziałania.  
Z-ca Burmistrza – istnieje moŜliwość pozyskania środków finansowych na budowę 
boisk sportowych z dwóch programów, z funduszy zewnętrznych. 

6. głosowanie poprawek, innych zmian:  
Zgłoszone zmiany dochodów, wydatków przyjęto głosami : 14 za, 1 wstrzymujący      
E. Dopierała.  

7. przedstawienie projektu uchwały po zmianach : przewodniczący Rady przedstawił 
projekt uchwały. 
L. Bem – upowaŜnienie było dla Burmistrza do dokonywania zmian w budŜecie, poza 
paragrafami płacowymi. Czy musi być taki zapis w uchwale? 

            Burmistrz – nie ma takiego wymogu, ale moŜe być taki zapis. 
            K. Perdon – czy w 2 ust. 3 pkt. 3 powinien być zapis „dla stowarzyszeń”. Pojawił się 

nowy zapis w  § 13 dot. zwrotu wydatków dokonanych w 2007 r.  
            Skarbnik – zapis jest prawidłowy, w roku ubiegłym uregulowane to było odrębną 

uchwałą.  
            K. Perdon – uwaŜam, Ŝe taki zapis dot. wydatków płacowych w uchwale powinien się 

znaleźć, a nie ma zapisu, iŜ zmiany dokonywane przez Burmistrza muszą być 
opiniowane przez Komisję BudŜetu. Składam wniosek o uzupełnienie  § 10 ust. 2               
o zapis „z wyjątkiem wydatków na wynagrodzenia osobowe wraz z pochodnymi”. 
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            Burmistrz – wnoszę równieŜ o uzupełnienie tego paragrafu o zapis „wydatków na 
inwestycje i dotacji”. 

            Skarbnik – dotyczyć to będzie zmian dotacji dla klubów sportowych.  
            Głosowanie zgłoszonych wniosków przyjęto większością głosów: 10 głosów za,                

5 wstrzymujących R. Danek, E. Dopierała, M. Duda, Ł. Kubiak, Z. Polowczyk, 
głosowało 15 radnych.    

8. głosowanie uchwały :      
      Uchwałę Nr VII/26/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 marca 2007 r. w sprawie 

budŜetu Gminy Krobia na 2007 rok przyjęto większością głosów: 14 za, 1 wstrzymujący 
E. Dopierała, głosowało 15 radnych.   

      b)  powołania Sekretarza Gminy Krobia.   
      Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie. W dniu 12 marca                   

p. Burmistrz prezentował powyŜszą kandydaturę.  
      Burmistrz – wszystkie waŜne elementy przedstawione są w uzasadnieniu do uchwały.  
      Z-ca Burmistrza – pracujemy bez sekretarza nie dlatego, Ŝe nie potrafiliśmy wcześniej 

podjąć decyzji, ale dlatego, Ŝe postawiliśmy wysoko poprzeczkę. ZaleŜało nam by był to 
prawnik, poniewaŜ radca jest raz w tygodniu, co jest zdecydowanie za mało na potrzeby 
Urzędu. ZaleŜało nam Ŝeby był to urzędnik, aby nie uczyć go wszystkiego od początku. 
Dzisiaj wnioskujemy o poparcie kandydatury p. Pawlickiego. Kryteria wymienione 
spełnia, ale być moŜe w państwa odczuciu nie, poniewaŜ nie mieszka w tej gminie, 
podobnie jak ja. Jak mawia przysłowie „Nie mieszkasz, nie Ŝyjesz”. Ale tak naprawdę, 
kiedy ja wracam popołudniem, wieczorem do domu, to tak naprawdę człowiek się 
zastanawia, gdzie Ŝyje, a gdzie tylko pracuje. Jeśli chodzi o pracę sekretarza, to jest to 
takie stanowisko, Ŝe nie pozwala zamknąć drzwi po godz. 15-tej. Myślę, Ŝe ani 
Burmistrz, ani ja, ani p. Pawlicki nie jesteśmy w stanie zagwarantować, Ŝe jest to 
najlepsza kandydatura. Potrzebujemy trzeciej osoby do pracy i jeśli ten kandydat się 
sprawdzi, to nie będziemy stosować Ŝadnych ulg, o czym p. Pawlicki ma świadomość.   

      J. Bujakiewicz – zawsze w sprawach personalnych naleŜy się zastanowić czy zabierać 
głos. Zwłaszcza kiedy zamierza się zabrać głos przeciwko kandydaturze. Dlatego zanim 
powiem co przygotowałem na dzisiejsze wystąpienie, to chcę powiedzieć, Ŝe czynię to            
w sposób przemyślany.  Stwierdzam p. Burmistrzu, Ŝe po długich poszukiwaniach 
przedstawia pan wreszcie Radzie wniosek o powołanie na sekretarza Gminy                      
p. Przemysława Palickiego. Pewne zakłopotanie wokół tej sprawy wynika z przepisów 
prawa. Sejm Rzeczypospolitej uchwalił, Ŝe do wyłącznej właściwości rady gminy naleŜy 
m.in. powoływanie i odwoływanie sekretarza gminy.  Owe zakłopotanie sprawia problem 
Burmistrzowi i Radzie. Burmistrzowi, bo gdyby nie ten zapis prawa, będąc przekonanym 
o dokonanym wyborze zatrudnił by pewnie wybranego kandydata i ponosiłby 
odpowiedzialność za negatywne skutki podjętej decyzji. Zakłopotanie dla Rady, bo 
ostatecznie ten organ podejmuje decyzję, biorąc tym samym pełną odpowiedzialności za 
jej skutki. Ja jako radny gminy, jeden z piętnastu staję przed podjęciem decyzji co do 
sposobu głosowania. Pragnę stwierdzić, Ŝe na podstawie uzasadnienia do projektu 
uchwały w sprawie powołania oraz na podstawie autocharakterystyki przedstawionej 
Radzie przez p. Pawlickiego w dniu 12 marca, nie jestem przekonany do głosowania za 
jego powołaniem. Jedynym elementem, który przemawia za powołaniem to prawnicze 
wykształcenie. Z pozostałych elementów nie wynika w Ŝaden sposób aby p. Pawlicki 
posiadał doświadczenie w kierowaniu zespołem pracowników, w organizowaniu pracy 
jakiegoś urzędu, lub chociaŜby grupy urzędników wydziału.   Myślę, Ŝe równieŜ niedługi 
staŜ pracy mówi o tym, Ŝe nie mógł pan takowego doświadczenia  zdobyć.                        
Zatem  głosowanie  za  powołaniem  p. Pawlickiego   będzie równoznaczne ze  zgoda  na  
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      powierzenie bardzo waŜnego stanowiska w naszej gminie osobie, która  będzie się  uczyć 
w  znacznym stopniu od początku.   Tymczasem uwaŜam, Ŝe w naszej gminie gdzie 
mamy do czynienia z sytuacją szczególną jaką jest zmiana na stanowiskach : burmistrza, 
zastępcy, prawdopodobna w niedługim czasie skarbnika oraz sygnalizowane zmiany 
wydziale finansowym, bez mała konieczne, a co najmniej wskazane byłoby zatrudnienie 
na stanowisku sekretarza osoby z większym doświadczeniem. Z tych to powodów 
poczucie odpowiedzialności za Gminę nie pozwala mi głosować za powołaniem, mimo, 
Ŝe chciałbym aby dla dobra Gminy stanowisko sekretarza  zostało obsadzone w jak 
najszybszym czasie.     

      p. Pawlicki – chciałbym nawiązać do tego co powiedział radny p. Perdon, Ŝe udziela 
Burmistrzowi  duŜego kredytu zaufania. UwaŜam, iŜ polityka kadrowa stosowana przez 
Burmistrza powinna mu zostać przydzielona.  Widząc wspólne cechy i dobre rokowania 
na przyszłą współpracę w Urzędzie uwaŜam, Ŝe moja kandydatura jest uzasadniona. Na 
spotkaniu 12 marca przyznałem, Ŝe nie mam doświadczenia w kierowaniu ludźmi ale  
przedstawiłem swój program. Jeśli udzielą mi państwo kredytu zaufania to na pewno nie 
zawiodę Radnych, ani pracowników Urzędu.   

      Uchwałę Nr VII/27/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 marca 2007 r. w sprawie  
powołania Sekretarza Gminy Krobia rozpatrzono głosami : 4 za M. Duda, E. Dopierała,       
R. Danek,  Ł. Kubiak ; 8 przeciw  L. Bem, J. Bujakiewicz, A. Knebel, A. Miałkowski,                     
Z. Nowacki, Z. Polowczyk, K. Perdon, M. Szpurka; 3 wstrzymujące I. Jóźwiak,                        
P. Marcinkowski, R. Olejniczak, głosowało 15 radnych.       
Wobec powyŜszego uchwała nie została podjęta.  
Burmistrz – do mojej kompetencji naleŜy przedstawienie kandydatury, co do powołania 
to decyzja naleŜy do Rady. Szanuję wybór i rozumiem, jakie wynikają z tego 
konsekwencje. Ale chciałbym zapewnić, Ŝe jeŜeli chodzi o najwaŜniejsze kwestie 
formalne, dotyczące moich kryteriów wyboru sekretarza, one nie ulegają zmianie. Ja 
mam określoną koncepcję funkcjonowania Urzędu i uwaŜam, Ŝe kierownikiem jednostki 
organizacyjnej jakim jest Urząd zgodnie z ustawą jest Burmistrz. Rola sekretarza jest 
istotna, bardzo waŜna pod kątem formalno – prawnym funkcjonowania Urzędu, 
kierowaniem bieŜącymi sprawami. Gdybym chciał kierować się sympatiami, to mamy na 
tej sali, osobę którą darzę sympatią i w konkursie startowała, a mimo to podjąłem 
decyzją, o jakiej państwo wiedzą.  Szanując decyzję Rady, pozostaje mi nadal szukać 
kandydata.  
Salę obrad opuścił rany M. Duda.  

      c)  zmiany uchwały Nr XLIII/301/2006 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 kwietnia 
2006 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań finansowych. 

      Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie. Uchwała ta i kolejna 
była omawiana na posiedzeniu wspólnym komisji w m-cu lutym br.  

      Przewodniczący Komisji BudŜetu L. Bem –  uchwały naleŜy przyjąć, poniewaŜ wynika to 
z zobowiązań wcześniej przyjmowanych. Jednak jestem przekonany, Ŝe środki na te 
zadania będą jeszcze potrzebne. 

      K. Perdon – dlaczego zobowiązanie do zaciągnięcia weksla wynosi 882.750,- zł,                    
a na kolejne lata zobowiązanie wynosi 596.475 zł? 
Burmistrz – zobowiązanie wekslowe jest na lata 2007-2011. 
K. Perdon –  czy nie moŜna roku 2007 wyłączyć, poniewaŜ jest w budŜecie tegorocznym. 
Burmistrz –  weksel jest tzw. zabezpieczeniem papierowym. Wymóg zabezpieczenia               
w postaci weksla musi być zapisany. 
J. Bujakiewicz  - p. przewodniczący, jaką uchwałę rozpatrujemy XL czy XLIII, poniewaŜ 
w porządku obrad jest XL, a w treści uchwały XLIII.  
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Przewodniczący Rady – rozpatrujemy zmianę uchwały Nr XLIII/301/2006.  
Uchwałę Nr VII/28/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 marca 2007 r. w sprawie  
zmiany uchwały Nr XLIII/301/2006 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 kwietnia 2006 r. 
w sprawie zaciągnięcia zobowiązań finansowych przejęto jednogłośnie, głosowało 14 
radnych.      

      d)  zmiany uchwały Nr XLIII/302/2006 Rady Miejskiej w K robi z dnia 27 kwietnia 
2006 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań finansowych. 

  Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 
  L. Bem – jaka jest gwarancja, Ŝe kwoty te są ostatecznymi. 
  Burmistrz – nie ma takich gwarancji. 
  K. Perdon – czy dysponuje pan pełną analizą finansową skąd te róŜnice wynikają. 
  Burmistrz – analizy finansowe prezentowane były przez przedstawicieli MZO Leszno.  
Uchwałę Nr VII/29/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 marca 2007 r. w sprawie  
zmiany uchwały Nr XLIII/301/2006 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 kwietnia 2006 r. 
w sprawie zaciągnięcia zobowiązań finansowych przejęto większością głosów: 13 za,                               
1 wstrzymujący R. Danek, głosowało 14 radnych.       

      Salę obrad opuścił radny L. Bem. 
e)  przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Krobia. 

  Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. Projekt dot. siłowni wiatrowych, na 
posiedzeniach Rady sprawa była przedstawiana.   

      A. Knebel – czy zmiany planistyczne będą opłacały firmy? 
      Burmistrz – takie były deklaracje firm. Jeśli dzisiaj będzie uchwała podjęta, to zostaną 

określone warunki, dot. takŜe płatności za zmiany w planach. Nie podejmiemy Ŝadnych 
czynności bez określenia środków finansowych w budŜecie na ten cel.    
Uchwałę Nr VII/30/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 marca 2007 r. w sprawie  
przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Krobia przejęto jednogłośnie, głosowało 13 
radnych.      

      f)  wyraŜenia zgody na zbycie gruntów w Krobi. 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie. 

      R. Danek – rozumiem, Ŝe znalazł się inwestor. Jaka działalność będzie prowadzona na 
tym terenie, oby nie supermarket. 

      Burmistrz – są zainteresowani potencjalni nabywcy na te tereny, którzy przystąpią do 
przetargu. Jeśli miałby powstać tam jakiś zakład to będą nowe miejsca pracy, wzrosną 
dochody do naszego samorządu i moŜliwości działania.  

      Na salę obrad wrócił radny L. Bem. 
      R. Danek – czy działki znajdują się obok siebie? 
      Burmistrz – działki są przylegające, jest to jeden obszar. 
      A. Olejnik – jest to teren w jednym kawałku, znajdujący się przy ul. Powstańców Wlkp. 

po prawej strony jadąc od Krobi, przed Rejonem Dróg. 
      L. Bem – nie wszyscy radni byli przy podejmowaniu poprzednich uchwał dot. tych 

gruntów i wzorem lat ubiegłych proszę do projektu uchwały załączać mapkę obrazującą 
obszar danej działki  
Uchwałę Nr VII/31/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 marca 2007 r. w sprawie  
wyraŜenia zgody na zbycie gruntów w Krobi przejęto jednogłośnie, głosowało 14 
radnych.  
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      Ad. 10   Wolne głosy i wnioski. 
  Z-ca Burmistrza – pierwszy projekt to program „blisko boisko”, z którego istnieje 
moŜliwość dofinansowania w wysokości 70 %, nie więcej jednak niŜ 320 tys. zł,  
natomiast drugi obejmuje budowę boisk wielofunkcyjnych, na które moŜna uzyskać 
dofinansowanie do 50%, nie więcej niŜ 200 tys. zł. Programy te róŜnią się wielkością 
boisk, poniewaŜ pierwszy to  30mx60m – blisko boisko, drugi to 22mx44m - 
wielofunkcyjne. W obu przypadkach boiska muszą być ogrodzone płotem na wysokości  
4 m i inwestycje muszą być   zakończone w 2007 r. Decydującym czynnikiem budowy 
tych boisk jest koszt budowy,   który jest wprost proporcjonalny do ich wielkości. Ogólny 
koszt budowy boiska ze sztucznej trawy o minimalnej grubości 5 cm wynosi ok.                    
250 tys. zł lub nawierzchni tartanowej to koszt ok. 140 tys. zł.  RóŜnica polega na tym, Ŝe 
boisko tartanowe jest całkowicie bezobsługowe, natomiast boiska ze sztucznej trawy 
trzeba regularnie nawozić piaskiem. Decydującym czynnikiem jest trwałość. Gwarancja 
boiska ze sztucznej trawy wyniesie ok. 6 lat, tartan od 20-30 lat. Boisko trawiaste byłoby 
wykorzystane wyłącznie do piłki noŜnej, a tartanowe jest wielofunkcyjne. Wybór tego 
drugiego programu wydaje się oczywisty.    

  Sołtys wsi Pudliszki – proszę o informację  dot. działalności spółek wodnych. Wielu 
rolników nie płaci składek poniewaŜ rowy nie są czyszczone. Chciałbym uzyskać 
informacje o planach działania spółek.  

  I. Jóźwiak – chciałbym przypomnieć p. Burmistrzowi o mojej propozycji prowadzenia 
nauki gry na instrumentach dętych. Związku z przeprowadzoną  reorganizacją stopnia 
organizacyjnego szkół w naszej gminie były propozycje zwiększenia ilości i rodzaju zajęć 
pozalekcyjnych. Moja propozycja koresponduje z obserwowaną, zmniejszającą się ilością 
muzyków orkiestry w czasie występów publicznych.    

  Zwracam uwagę, Ŝe słupy ogłoszeniowe (na Rynku oraz koło fosy,) nie stanowią ozdoby 
naszego miasta. Poza tym nie spowodowały nie oblepiania ogłoszeniami słupów 
oświetlania ulicznego. Słupy te zastały zalepione i nikt tych ogłoszeń nie zdejmuje.    

  Cieszy mnie fakt sprzątania ziemi z ulic miasta. Natomiast są inne elementy takie, Ŝe my 
mieszkańcy przestaliśmy sprzątać przed naszymi domami. NaleŜy jednak egzekwować 
przestrzeganie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku przez właścicieli niektórych 
posesji. Jeśli to jest niemoŜliwe to naleŜy sprzątać tam, gdzie jest bałagan, pracownikami 
remontowo – budowlanymi, których pracodawcą jest Gmina. Ilość zalegających papierów 
wymagałaby jakiegoś systematycznego sprzątania.   

  R. Danek – w Posadowie w roku ubiegłym wykonano naprawę drogi, która obecnie jest    
w takim samym stanie jak przed remontem. Czy jest jakaś rękojmia na wykonanie tego 
remontu? 

  P. Marcinkowski – równieŜ w Potarzycy wykonywano remont drogi w roku 2005 i 2006. 
Czy istnieje okres gwarancji na te roboty? 

  Sołtys wsi Chwałkowo – czy rolnicy płacą podatek rolny za powierzchnię rowów 
pomiędzy polami? 

  Burmistrz – spółki wodne są niezaleŜne. Właściciele nieruchomości rolnych są członkami 
spółek wodnych i sami ustalają stawki oraz określają co ma być robione. My jako Gmina 
mamy interes w tym aby melioracje wodne działały prawidłowo. Dlatego m.in. 
przedstawiając zmiany w strukturze Urzędu zaproponowałem osobę, która zajmowałaby 
się regulacją spraw w zakresie melioracji.  

  Nauka gry na instrumentach dotyczy działalności GOK i naleŜy wrócić do tego tematu. 
  Słupy ogłoszeniowe, trudno się zgodzić z p. Jóźwiakiem, Ŝe szpecą nasze miasto.  
  Pierwszą rzeczą jaką naleŜy wykonać to jest kwestia określenia regulaminu korzystania 
przez róŜne osoby i moŜliwości wywieszania informacji ogłoszeniowych.  
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  Kwestia wykonania napraw dróg tłuczniem zostanie sprawdzona. Myślę, Ŝe jest to 
naprawa tymczasowa, nietrwała, a remonty dróg są kosztowne. 

  M. Szpurka – przez Chwałkowo do Rogowa spływa koryto wody, które jest zamulone, 
brak właściciela. 

  P. Twardowski mieszkaniec Krobi – 4 stycznia br. skierowałem do p. przewodniczącego 
Rady pismo, odebrane 5 stycznia. Czy w ogóle zostało przeczytane i  kiedy otrzymam 
odpowiedź odnośnie pobudowania  ograniczników na ul. Kopernika. Od p. Burmistrza 
otrzymałem powiadomienia  o toku załatwienia sprawy. Rada do dnia dzisiejszego 
odpowiedzi mi nie udzieliła.  

  Przewodniczący Rady – sprawdzę czy pismo zostało przekazane do Burmistrza, który jest 
organem wykonawczym. A  jeŜeli odpowiedzi nie było, to mój błąd.  

  Burmistrz – chciałbym poznać stanowisko Rady w sprawie zadania dot. budowy boisk, 
poniewaŜ konieczne jest przygotowanie stosownych dokumentów oraz zabezpieczenia 
środków w budŜecie na ten cel. Kwestia inwestowania przez ostani okres czasu w tego 
inwestycje nie jest zadawalająca.  Dofinansowanie do 50 % wymaga mniejszego 
zaangaŜowania Gminy niŜ przypadku drugiego projektu, gdzie dofinansowanie jest na 
poziomie 30%.  

  A. Knebel – czy szkoły nie powinny być zainteresowane tematem? 
  Burmistrz –  są obecni dyrektorzy szkół i mogą się wypowiedzieć w tej kwestii. Boiska 
sportowe przy naszych szkołach wg mojej oceny nie są modernizowane od wielu lat. 

  A. Knebel – dlatego w pierwszej kolejności naleŜy mówić o tych boiskach, przy 
istniejących zespołach szkół.  

  K. Perdon – powinna być przedstawiona analiza stanu wszystkich obiektów sportowych 
na terenie gminy. Konieczne jest przygotowanie harmonogramu modernizacji tych 
obiektów. NaleŜy podjąć decyzję ile składać wniosków, a jeśli jeden to gdzie, poniewaŜ 
kaŜda ze szkół byłaby zainteresowana. Komisja Oświaty, Kultury i Sportu oczekuje na 
propozycje.  

  A. Miałkowski – na tle tego co usłyszałem nasuwa się pytanie, kiepska droga, kiepsko 
wyczyszczone rowy. Czy jest ktoś kto dokonuje odbioru prac wykonywanych przez 
firmy? Czy jest protokół odbioru stwierdzający, Ŝe ta droga została wyremontowana                 
w sposób prawidłowy, czy są protokoły odbioru? 

  Z. Polowczyk – wg informacji uzyskanych w Urzędzie Marszałkowskim, to Gmina 
Krobia posiada bardzo rozwiniętą bazę sportową, co nie jest prawdą wg rzeczywistości. 
Konieczna jest weryfikacja danych w Urzędzie Marszałkowskim poprzez 
przeprowadzenie inwentaryzacji.  

  Z-ca Burmistrza – biorąc pod uwagę to, Ŝe wg Urzędu Marszałkowskiego posiadamy taką 
bazę obiektów sportowych, nie otrzymaliśmy Ŝadnego dofinansowania, odrzucone byłyby 
wszystkie nasze wnioski. JeŜeli są moŜliwości pozyskania środków to naleŜy z tego 
skorzystać.  

  K. Perdon – bez analizy jaki jest stan obiektów nie będzie moŜliwe zakwalifikowanie 
terenu, na którym moŜna budować takie boisko. Myślę, Ŝe p. Burmistrz nie oczekuje od 
nas dzisiaj, Ŝe określimy gdzie byłoby najpotrzebniejsze takie boisko.  

  Burmistrz – jeŜeli będzie wola, Ŝe w takie przedsięwzięcie mamy pójść to naleŜy dokonać 
wyboru, gdzie moŜna takie boisko pobudować. Decyzji naleŜy dokonać do końca marca 
lub kwietnia, zainteresowanie Gmin tym projektem jest bardzo duŜe. W roku ubiegłym 
Gmina Gostyń uzyskała dofinansowanie na taką inwestycję. MoŜna by skorzystać                    
z rezerwy, a moŜe pojawią się jakieś oszczędności.  

  L. Bem – mamy Komisję Oświaty, Kultury i Sportu, której moŜna przestawić propozycje. 
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  Z-ca Burmistrza – opracowana koncepcja potrzebna będzie, kiedy będą regionalne 
programy operacyjne. Koszt Gminy w budowę boiska z trawy wynosi 70 tys. zł, 
tartanowego 90 tys. zł. 

  Danek – w Posadowie po stawie moŜna takie boisko zbudować. 
  Burmistrz – odbioru prac realizowanych inwestycji dokonuje pracownik Urzędu.                        
W zaleŜności od zakresu prac jest to zespół lub jedna osoba zajmującą się sprawami 
inwestycyjnymi.   
Ad. 11  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.    
Nie udzielano odpowiedzi.  
 
Ad. 12 Zakończenie obrad i sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej Knebel : dziękuję wszystkim za przybycie                  
i zamykam  VII sesję Rady Miejskiej w Krobi. 
 

 
                Protokółowała :                                                      
               Aurelia Sikorska                                              
 
 


